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استقبال رسمی آیت الله رییسی از نخست وزیر عراق
رییس جمهوری به طور رسمی از مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق در ساختمان 

اجلاس سران استقبال کرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رس��انی ریاس��ت جمهوری، در مراسم استقبال رسمی، پس 
از نواخته ش��دن س��رود ملی دو کشور، آیت الله س��ید ابراهیم رییسی و مصطفی الکاظمی از 
یگان تشریفات مستقر در جایگاه، سان دیده و سپس هیات های عالی رتبه همراه را به یکدیگر 

معرفی کردند.
بلافاصله پس از مراس��م استقبال رسمی مذاکرات دو جانبه رییس جمهوری اسلامی ایران 

و نخست وزیر عراق آغاز شد.
توس��عه و تحکیم هر چه بیش��تر همکاری های دو جانبه در زمینه های مختلف  سیاس��ی، 
اقتصادی و فرهنگی و بررسی و تبادل نظر پیرامون مهمترین مسایل منطقه ای و بین المللی از 

جمله مهمترین محورهای مذاکرات هیات های عالیرتبه دو کشور اعلام شده است.
نخست وزیر عراق که در چارچوب یک سفر رسمی دو جانبه و به منظور دیدار و گفت و گو 
با مقام های کشورمان به ایران سفر کرده است، صبح امروز با استقبال علی اکبر محرابیان وزیر 

نیرو و رییس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی دو کشور، وارد تهران شد.

نماینده اهواز:

 دولت تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی
را در دستور کار قرار دهد

نماینده مردم اهواز در مجلس شلورای اسلامی از دولت خواست تبدیل وضعیت 
نیروهای شرکتی و شهرداری ها به ویژه ایثارگران را در دستورکار خود قرار دهد.

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، »مجتبی یوسفی« در نشست علنی مجلس شورای اسلامی 
در تذکر شفاهی، گفت: در ابتدای شروع به کار دولت جدید هستیم، انتظاری که از وزرا داریم 
و جزو ش��روط مجلس انقلابی برای آنها هم بوده اس��ت تعیین تکلیف، س��اماندهی و تبدیل 
وضعیت نیروهای شرکتی و پیمانکاری در وزارتخانه ها است چرا که در شرایط کنونی بسیاری 

از آنها با مشکلات معیشتی جدی مواجه هستند.
نماینده مردم اهواز، باوی، حمیدیه و کارون در مجلس شورای اسلامی افزود: در بسیاری از 
وزارتخانه ها تفاوت دریافت حقوق بین نیروی شرکتی و رسمی که همان شغل را دارد، برخی 
اوقات تا ۵ برابر اس��ت همچنان که این وضعیت در وزارتخانه های نفت، بهداش��ت و ارتباطات 

مشاهده می شود.
یوس��فی افزود: با توجه به مصوبه مجلس برای تبدیل وضعیت ایثارگران و پرسنل خدماتی 
و ش��رکتی ش��هرداری ها باید براس��اس قانون س��ال ۱۴۰۰ ظرف مدت ۳ ماه تعیین تکلیف 

می شدند.
وی تاکید کرد: انتظار داریم دولت تبدیل وضعیت نیروهای ش��رکتی در تمام وزارتخانه ها و 

ایثارگران و پرسنل شهرداری ها را به سرعت در دستور کار قرار دهد.

 طرح استفساریه صندوق ذخیره فرهنگیان وصول شد
طرح های اسلتقال آب و فاضاب روستایی از آب و فاضاب شهری و استفساریه 

صندوق ذخیره فرهنگیان اعام وصول شد.
به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، در نشست علنی مجلس شورای اسلامی طرح های اصلاح 
حوزه های انتخابیه دارای ۵ شهرس��تان، اس��تقلال آب و فاضلاب روس��تایی از آب و فاضلاب 
ش��هری، استفس��اریه صندوق ذخیره فرهنگیان موضوع تبصره ۶۳ قانون برنامه دوم توس��عه 

اعلام وصول شد.
همچنی��ن در این جلس��ه طرح های اصلاح ماده ۸۲ قانون آیی��ن نامه داخلی مجلس، نحوه 
پرداخت به موقع غرامت خس��ارت دیدگان بیمه کش��اورزی، استفساریه ماده ۲ قانون اجرای 
سیاس��ت های کلی اصل ۴۴ قانون اساس��ی و طرح الحاق یک بند ب��ه تبصره ۴ قانون تعیین 

وضعیت املاک واقع در طرح های دولتی و شهرداری به صورت عادی اعلام وصول شد.

در بیانیه مشترک آژانس و سازمان انرژی اتمی اعلام شد؛

توافق ایران  و آژانس برای سرویس تجهیزات نظارتی 
و تعویض کارت های حافظه

براساس بیانیه مشترک ایران وآژانس،  به بازرسان آژانس اجازه داده می شود تا نسبت 
به سرویس فنی تجهیزات نظارتی مشخص شده و جایگزینی کارت های حافظه آن ها که 

تحت مهر و موم مشترک در ایران نگهداری خواهند شد، اقدام کنند.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایران در بیانیه مشترک محمد اسلامی معاون رییس جمهوری و 
رییس سازمان انرژی اتمی جمهوری اسلامی ایران و رافائل گروسی مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی که پس از نشست مشترک آنان به امضا رسید، آمده است: طرفین روحیه همکاری 
و اعتماد متقابل و اهمیت تداوم آن و همچنین ضرورت رس��یدگی به موضوعات فیمابین در 

فضایی سازنده و منحصراً فنی را مورد یادآوری و تاکید مجدد قرار داده اند.
دراین بیانیه همچنین آمده اس��ت: در چارچوب تعام��لات و همکاری های موجود فی مابین، 

طرفین تصمیم گرفتند دیدارهای متقابل را در سطوح مرتبط تداوم دهند.
در همین راس��تا، مع��اون رییس جمهور و رییس س��ازمان انرژی اتمی ایران  در حاش��یه 
کنفران��س عموم��ی آژانس با مدیرکل دی��دار و مدیرکل نیز در آینده نزدیک به تهران س��فر 
خواهد کرد تا مش��ورت های س��طح بالا با هدف تقویت همکاری های میان ایران و آژانس در 
حوزه ه��ای مختلف و بحث درخصوص موضوعات فعلی مورد علاقه متقابل، با دولت جمهوری 

اسلامی ایران داشته باشد.

رییس سلازمان انرژی اتملی مذاکرات خود 
بلا مدیر کل آژانس بیلن المللی انرژی اتمی را 
خوب و سلازنده توصیف کلرد و گفت: تصمیم 
گرفتیلم در اجاس آینده شلرکت کنیم و در 
حاشلیه اجلاس، مذاکرات و گفلت و گوهای 

خود را ادامه دهیم.  
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، محمد اسلامی 
پ��س از دیدار با رافائل گروس��ی مدی��ر کل آژانس 
بین الملل��ی ان��رژی اتمی در کنفران��س مطبوعاتی 
مشترک، افزود: امروز به دعوت سازمان انرژی اتمی 
ایران رافائل گروسی به تهران آمد و مذاکرات خوب 

و سازنده ای با وی داشتیم.
اس��لامی ادامه داد: روح حاکم بر مذاکرات، ایجاد 
فرص��ت برای توس��عه تعام��لات، هم��کاری ها در 
چارچوب موازین و مقررات آژانس بین المللی انرژی 

اتمی است.
رییس س��ازمان ان��رژی اتمی با بی��ان اینکه کل 
مسائل فی مابین اساسا فنی است و مسائل سیاسی 
جایگاه��ی در روابط فیمابین ن��دارد، گفت: تصمیم 
گرفتیم در اجلاس آینده شرکت کنیم و در حاشیه 
اجلاس مذاک��رات و گفت و گوهای خ��ود را ادامه 

دهیم.  
اس��لامی با بیان اینکه توافق کردیم گروس��ی در 
آین��ده نزدیک دوب��اره به تهران س��فر کند ، گفت: 
همچنین مقرر شد کارشناسان آژانس برای تعویض 
کارت های حافظه دوربین های نظارتی فنی به ایران 
بیاین��د و اقدامات فنی لازم را برای دوربین ها انجام 
دهن��د و کارت حافظ��ه طب��ق روالی ک��ه در ایران 

هست و در آنجا نگهداری می شود همین جا پلمب 
می کنند و کارت های جدید را نصب می کنند.

معاون رییس جمهوری و رییس س��ازمان انرژی 
اتمی تصریح کرد: آنچه برای ما حائز اهمیت است و 

آژانس هم تاکید دارد، اعتماد سازی است.
 اس��لامی گفت: اعتم��اد متقابل بی��ن جمهوری 
اسلامی و آژانس باید پابرجا بماند و آژانس در عمل 
به تکالیف قانونی خود برای پیش��برد انرژی هسته 
ای ایران و همچنین پیش��رفت جمهوری اس��لامی 

نقش قابل ملاحظه ای داشته باشد.

رافائ��ل گروس��ی روز یکش��نبه پ��س از دیدار و 
گفت و گو با محمد اس��لامی رییس س��ازمان انرژی 
اتمی ای��ران در کنفرانس مطبوعاتی گفت: از اینکه 
بار دیگر در تهران هس��تم بس��یار خوشحالم و این 
ملاقات برای من معنی بسیار مهمی دارد چون بعد 
از روی کار آم��دن دولت جدید جمهوری اس��لامی 

نخستین بار است که این بازدید انجام می شود.
وی این بازدید را به معنای گسترش همکاری های 
بین ایران و آژانس ارزیابی کرد و از رییس س��ازمان 
ان��رژی اتمی ایران بابت مهمان نوازی و گفت  وگوی 

مثبت و عمیق قدردانی کرد.
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی اظهار کرد: 
موضوعات و مس��ائل بس��یار خوبی در این نشست 
مطرح ش��د و بای��د در ارتباط موضوع��ات مختلف 
تبادل نظر داش��ته باشیم. این نخستین دیدارم بعد 
از انتصاب آقای اسلامی است که در رابطه با مسائل 

فنی با ایشان گفت  وگو کردم.
وی ادامه داد: ظرف کمت��ر از دو هفته کنفرانس 
عموم��ی در وین بر گزار خواهد ش��د و این یکی از 
مهمتری��ن رویدادهای هس��ته ای در جهان اس��ت. 
خوش��حالم دکتر اسلامی سرپرستی هیات ایرانی را 

در این دوره از رویدادها برعهده دارد.
گروسی با بیان اینکه توافق کردیم ادامه مذاکرات 
را در در وی��ن انج��ام دهیم، گف��ت: از طرف ایران 
دعوت ش��ده ام تا مجددا پس از نشس��ت وین برای 
گف��ت گو با مقامات س��طح بالای ایران��ی به تهران 

برگردم. 
مدی��ر کل آژان��س بین الملل��ی ان��رژی اتمی با 
بی��ان اینکه گف��ت و گوهای ما نتیجه س��ازنده ای 
داشت،گفت: ادامه عملیات تجهیزات فنی آژانس در 
ایران بس��یار مهم است و این یک ضمانت نامه مهم 
برای آژانس و جهان محسوب می شود. ما می توانیم 
در ای��ن چارچوب به ایران کم��ک کنیم و توافقات 

مثبت بعدی را هم داشته باشیم.
وی اضافه کرد: مجددا از همکاری ش��ما قدردانی 
می کنم و امیدوارم ای��ن همکاری ها ادامه یابد. این 
ش��امل همکاری س��ازنده ما برای پیشبرد همکاری 

صلح آمیز هسته ای شما می شود.

ایرنا- سفر"لوید آستین" وزیر دفاع و "آنتونی 
بلینکلن"، وزیلر امور خارجه آمریلکا به منطقه 
خلیلج فارس نشلان از این دارد کله آمریکایی  
ها بعد از اسلتراتژی خروج از افغانسلتان تاش 
دارند نوعی اطمینان خاطر را به شلرکای منطقه 
ای شلان در خلیلج فلارس به خصلوص قطر و 

عربستان دهند.
 آنتون��ی بلینک��ن وزیر ام��ور خارج��ه در دیدار با 
همتای قطری خود روی این محور تاکید داش��ت که 
آمریکا قدردان زحمات دولت قطر در کمک به انتقال 
نظامیان آمریکا از افغانس��تان به دوحه بود. البته این 
نگرش وج��ود دارد که با اینکه بلینکن در این س��فر 
قصد داش��ت به نوعی پیام تش��کر بای��دن را به امیر 
قطر به خاطر همکاری در انتقال نیروها از افغانس��تان 
انتق��ال دهد اما بی گمان اهداف اس��تراتژیک تری را 
ه��م دنبال می کند و آن رس��اندن این پیام به دولت 
قطر مبنی بر اینکه آمریکا متحدان عربی خلیج فارس 
اش را فرام��وش نمی کند. به هر روی بعد از س��قوط 
کابل و پیروزی طالبان در افغانس��تان، این موضوع در 
سطح رسانه ای مطرح است که آمریکا در صورتی که 
مناف��ع ملی اش بر خروج از منطقه باش��د هیچ گونه 
دریغی در خارج ساختن نیروهایش نخواهد کرد و به 
بیانی امنیت کشور های منطقه برای آمریکا کمترین 
اهمی��ت را دارد. در همین خص��وص در گفت و گو با 
با دکتر "علی اصغ��ر زرگر" دکتری روابط بین الملل، 
اهداف و دلایل س��فر لوید آستین وزیر دفاع و بلینکن 
وزیر خارج��ه را به قطر و منطق��ه خلیج فارس جویا 

شده ایم.
زرگر درباره ارتباط س��فر منطقه ای وزرای خارجه 
و دفاع آمریکا به منطقه با تحولات افغانس��تان و این 
که آی��ا واقعا آقای بلینکن صرفا ب��ه قصد قدردانی از 
دولت قطر به این کش��ور س��فر کرده اس��ت یا خیر؛ 
اظهار داشت: بدیهی است که خروج سریع و فرار گونه 
نیرو های آمریکا از افغانس��تان  و تس��لط غیر منتظره 

طالبان بر کل سرزمین افغانستان به گونه ای شکست 
آمری��کا در منطقه و ظاهرا در جهت منافع کلی ایران 
در منطقه اس��ت. خروج بخشی از نیرو های آمریکا از 
سوریه و عراق نیز مکمل این شکست آمریکا و منافع 
جمهوری اس��لامی ایران خواهد ب��ود و زمینه را برای 
ایف��ای نقش پر رنگ تر ایران در منطقه فراهم کرده و 
این مغایر ب��ا اهداف آمریکا و متحدان منطقه ای اش 
خواه��د بود.  بنابراین با توج��ه به این تحولات دولت 
بای��دن با اع��زام  وزرای دفاع و ام��ور خارجه خود به 

منطقه خلیج فارس دو هدف را دنبال میکند:
 نخست آنکه ضمن تشکر از کمک و هماهنگی های 
حاکمان قطر و امارات در دیپلماس��ی و  خارج کردن 
آمریکایی ها و متحدانش از افغانستان، به همپیمانان 
خود در منطقه اطمینان بدهد که منطقه خلیج فارس 
افغانستان نیست که آمریکا نیرو ها و پایگاه های خود 
را تخلیه و دوس��تان و هم پیمانان خود را تنها بگذارد 
و در مقابل تهدی��دات و چالش های موجود از منافع 
و امنیت آنها دفاع نکند. از س��وی دیگر خروج آمریکا 
از منطقه و خصوصا خاورمیانه و دیدار وزرای کلیدی 
این کش��ور از منطقه میتواند بیانگر این واقعیت باشد 
که آمری��کا تمایل دارد متحدین این کش��ور به ویژه 
عربستان با قدرت و تجهیزات نظامی و قطر و امارات با 
منابع مالی و دیپلماتیک در آینده باید از قدرت مانور 
بیشتری در منطقه بر خوردار باشند، و بجای آمریکا از 

منافع خود و آمریکا دفاع کنند.

یک تحلیلگر ارشلد مسلائل سیاست خارجی 
با بیان اینکه پیشلرفت در رونلد مذاکرات وین 
می تواند سیاسلی کاری آژانلس را کاهش دهد، 
تاکید کرد: هر گونه توافق احتمالی میان ایران و 
آژانس، تاثیر مثبت و مستقیمی بر مذاکرات وین 
خواهد داشلت و موقعیت ایلران را در مذاکرات 

تثبیت خواهد کرد.
»حسن بهشتی پور« در گفت وگو با خبرنگار سیاسی 
ایرن��ا با اش��اره به س��فر »رافائل گروس��ی« به تهران 
گف��ت: آن گونه که مقامات آژان��س بین المللی انرژی 
اتم��ی مط��رح کرده اند، س��ه موضوع در دس��تور کار 
رافائل گروس��ی در سفر به تهران قرار دارد؛  نخستین 
دستورکار، ترغیب ایران به اجرای تعهدات برجامی اش 
اس��ت که پاسخ ایران روشن است و می گوید تا زمانی 
که طرف مقابل به تعهداتش پایبند نباش��د، تعهدات 
برجام��ی اش را انج��ام نمی ده��د و براس��اس قانون 
مجل��س عمل کرده و در چارچوب موافقتنامه پادمان 
هسته ای به همکاری خود با آژانس ادامه می دهد.  وی 
دستورکار دوم گروسی در تهران را مربوط به بازبینی 
محتوای دوربین های آفلاین برش��مرد و اظهار داشت: 
براس��اس مصوبه مجلس، ایران موظف نیس��ت مانند 
گذش��ته  دوربین های��ی که بر فعالیت های هس��ته ای 
ایران به صورت آفلاین  نظارت می کردند، محتوای آن 
در اختیار آژانس ق��رار گیرد. بلکه فعلا این محتوا در 
اختیار ایران قرار دارد تا طرف مقابل، تعهدات برجامی 

خ��ود را اج��را کند در آن صورت آژان��س به محتوای 
دوربین های نظارتی دسترسی پیدا می کند. 

بهش��تی پور اضافه کرد: دستورکار سوم گروسی در 
این س��فر، ادامه مذاکرات درباره چهار س��وال مطرح 
ش��ده از سوی آژانس اس��ت. با آنکه ایران به سوالات 
آژانس پاسخ داده اما این نهاد بین المللی آن را ناکافی 
دانس��ته و قانع نشده اس��ت. احتمالاً گروسی در این 
س��فر، به دنبال راه حلی برای بازشدن این گره خواهد 
ب��ود. وی با بیان اینکه ایران معتقد اس��ت اگر آژانس 
بین الملل��ی ان��رژی هس��ته ای در بخش ه��ای فنی و 
حقوق��ی عمل کند، مش��کلی در رابطه ایران و آژانس 
پی��ش نمی آید، خاطرنش��ان کرد: اع��لام نگرانی های 
گروسی نس��بت به فعالیت های هسته ای ایران، خارج 
از انجام وظایف مدیرکل آژانس است و طرح این گونه 
مباحث، برعهده ش��ورای حکام است و مدیرکل فقط 
باید براساس مستندات به شورای حکام گزارش دهد.

این تحلیلگر ارش��د مسائل سیاست خارجی با بیان 
اینکه نباید تجربه های سال های ۸۶ تا ۸۹ تکرار شود، 
ابراز داشت: ما باید همچنان همکاری خود را با آژانس 
بین الملل��ی انرژی اتمی ادام��ه دهیم و اگر اخلالی در 
ای��ن رابطه به وج��ود آمده، آن را برط��رف و موانع را 
برداریم و به راه حلی برس��یم. بهشتی پور با بیان اینکه 
تا زمانی که ای��ران و آژانس بین المللی انرژی اتمی با 
یکدیگر همکاری کنند، تلاش دش��منان ایران هم به 
نتیجه نخواهد رس��ید، عنوان ک��رد: اگر این همکاری 
کاهش یابد یا قطع شود، این موضوع تأثیر مستقیمی 
خواهد داش��ت بر اینکه ش��ورای حکام قطعنامه علیه 
ایران صادر کند و پرونده سازی علیه ایران  در شورای 
امنی��ت ادامه یابد. وی با بیان اینکه بهتر اس��ت ایران 
با آژانس برای ادامه همکاری به توافق برس��یم، یادآور 
ش��د: هر گونه توافق احتمالی میان ای��ران و آژانس، 
تاثی��ر مثبت و مس��تقیمی بر مذاک��رات وین خواهد 
 داش��ت و موقعیت ای��ران را در آن مذاک��رات تثبیت 

خواهد کرد. 

 چرایی اعزام وزرای امور خارجه و دفاع آمریکا
به خلیج فارس

تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

توافق احتمالی ایران و آژانس، تاثیر مثبت و مستقیمی بر مذاکرات وین دارد

مذاکرات با آژانس در حاشیه اجلاس آینده ادامه می یابد
رییس سازمان انرژی اتمی: 

هفتاد و ششمین نشست شورای گفتگوی 
دوللت و بخش خصوصی آذربایجان شلرقی 
بلا حضلور مدیلران دسلتگاه های اجرایی، 
مسلئولان قضایی و فعالان اقتصادی استان 

در اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد.
در این جلس��ه یونس ژائله به عنوان بزرگترین 
کارآفرین جهان اس��لام طی اظهاراتی قابل توجه، 
به موضوع بهبود شرایط اقتصادی کشور و وضعیت 
نامناسب س��رمایه گذاری در آذربایجان شرقی و 
مش��کلات فعالان اقتصادی اش��اره کرد که مورد 

توجه حاضرین قرار گرفت.
  شلرایط ایجاب ملی کند تلا آذربایجان 

شرقی جزو سه استان برتر کشور باشد
بررسی مشکلات زیرساختی آب و برق شهرک 
صنعتی آیت الله هاش��می رفسنجانی و فاز توسعه 
آن و ارائ��ه راهکار جهت رفع مش��کلات به همراه 
بررس��ی دلایل کمبود نهاده ه��ای دام و طیور و 
مشکلات ناش��ی از آن نظیر افزایش کشتار دام و 
ارائه راهکار جهت برون رفت از مش��کلات موجود 
و مش��کلات احتمالی این حوزه در آینده از دیگر 

موضوعات مطروحه در این نشست بود.
همچنی��ن بررس��ی ش��اخص های نامناس��ب 
آذربایجان ش��رقی بر اس��اس گزارش پایش ملی 
محی��ط کس��ب وکار ای��ران در زمس��تان ۹۹ در 
راس��تای اجرای هفتادو یکمین نشس��ت شورای 
اس��تان در دستور کار شورا قرار گرفت و مشخص 

گردید که رتبه استان به سوم ترفیع یافته است.
اس��تاندار آذربایجان ش��رقی در این نشس��ت با 
اش��اره به اینکه در جلس��ه هفتاد و پنجم شورای 
گفتگوی دولت و بخش خصوصی تاکید کردم که 
جلسه آخر نیس��ت گفت: اما در این جلسه اعلام 
می کنم که به احتمال زیاد آخرین جلسه حضور 
بنده در این نشس��ت خواهد ب��ود و امیدوارم فرد 

دلسوزی را برای مدیریت استان در نظر بگیرند.
او تاکی��د کرد ش��رایط م��ا ایجاب م��ی کند تا 
آذربایجان شرقی جزو سه استان برتر کشور باشد 

لذا رقیب بودن دولت ب��ا بخش خصوصی باید به 
کُنش یابی تبدیل ش��ود تا از شدت تنگ نظریها 
کاس��ته ش��ده و زنجیره تولید به صورت کارآمد و 

همراهی دولت و بخش خصوصی تداوم یابد.

  با بلی تفاوتی فعالان اقتصلادی ما بازار 
تجاری ونزوئا را از دست داده ایم

رئیس اتاق بازرگانی تبریز در گزارش��ی از سفر 
یک هفته ای خود به کشور ونزوئلا سخن به میان 
آورد و گفت: این کش��ور قبل از بحران اقتصادی، 
پنجمی��ن صادرکننده نفت خام جهان، س��ومین 
صادرکننده گاز، رتبه اول ش��روع کسب و کار در 
س��ال ۲۰۱۳ و بس��یاری از مزیت ها دیگر را دارا 

بود.
یون��س ژائله ادام��ه داد: از آنجایی ک��ه ایران و 
ونزوئلا هم��کاری های خوبی در حوزه سیاس��ی 
دارند باید در حوزه اقتصادی نیز این چنین موفق 
عمل کنند به طوری که س��فیر ایران در کاراکاس 
مدام تاکید داشت که اعضای اتاق بازرگانی تبریز 
به آنجا س��فر کنن��د لذا با بی تفاوت��ی خود، بازار 
تجاری ونزوئلا را از دس��ت داده و آن را دو دستی 

به کشور همسایه تقدیم کرده ایم!
وی در خصوص عم��ده دلایل رکود تورمی این 
کشور افزود: هزینه های افراطی دولت برای طرح 
های پوپولیس��تی، مدیریت ضعیف منابع، سقوط 
بهای نفت، وابستگی ۹۵ درصدی بودجه به درآمد 
نفت، عدم توجه به نگهداری و توس��عه تجهیزات 
و زیرس��اخت های نفتی، قیمت گذاری دستوری، 
اعط��ای ارز دولتی و ممانع��ت از واردات به بهانه 
جلوگیری از حذف ش��غل ه��ای داخلی از جمله 
این دلایل بوده است که امروزه حقوق ماهانه یک 
ژنرال تنها ۲۰ دلار اس��ت! ژائله با تاکید بر اینکه 
بای��د از تحریم های ونزوئ��لا درس بگیریم اضافه 
کرد: علیرغم وجود جنگل ها، اراضی کش��اورزی، 
هزاران رودخانه، زیبایی های طبیعی، آبش��ارهای 

بزرگ و غیره در ونزوئلا میزان ورود گردش��گران 
و اقتصاد آن به حد صفر رس��یده اس��ت به طوری 
که تورم س��ال ۲۰۲۱ آنه��ا بیش از ۲۷۰۰ درصد 
می باشد! وی ضرورت حضور هیئت های تجاری 
از تبری��ز در ونزوئلا را بااهمیت دانس��ت و یادآور 
شد: شرایط آنجا به حدی بحرانی است که سرمایه 
گذاران و فعالان اقتصادی ونزوئلایی از آن کش��ور 

رخت بسته و این کش��ور در اختیار نظامیان قرار 
دارد که فاقد تخصص های لازم برای اداری کشور 
هس��تند.  عدم اس��تفاده از سیاست های تکراری 
ناموفق دوره های قبلی، حذف هزینه های جاری و 
افراطی دولت، جلوگیری از خروج سرمایه گذاران 
ایران��ی با حمای��ت از تولید، برنام��ه ریزی جهت 
جذب س��رمایه گذاران خارجی، حذف ارز دولتی 

و سوبس��یدهای مصرفی، دریافت مالیات از بخش 
غیرمول��د و ارائه مش��وق های مالیاتی برای بخش 
مولد، حذف قیمت گذاری دستوری و ایجاد تعادل 
بر اس��اس قانون عرضه و تقاض��ا و برنامه ریزی در 
خصوص زیرس��اخت ها و بهینه س��ازی مصارف 
انرژی و منابع طبیعی از جمله راهکارهایی اس��ت 
که یونس ژائله برای ونزوئلایی نشدن ایران تجویز 
نمود! رئیس اتاق بازرگانی تبریز با اشاره به اینکه 
ارائه محصولات و تولیدات تبریز در ونزوئلا بسیار 
حائز اهمیت اس��ت گفت: در حال��ی که علاوه بر 
صنایع چوب، شیرینی و شکلات و غیره می توان 
به وجود کارخانه تراکتور س��ازی تبریز در کشور 
ونزوئ��لا اطمینان ک��رد که می تواند ب��ه مراودات 

تجاری سرعت بخشد.
ژائله تاکی��د کرد: رابطه دوجانبه ایران و ونزوئلا 
بای��د از طریق تبریز وارد مرحله جدیدی ش��ود تا 
تولیدکنندگان م��ا در ونزوئلا بتوانن��د به راحتی 
فعالیت نموده و دو کش��ور تحریم ش��ده به نتایج 

همکاری های قابل قبولی دست یابند!
  مدیلران جدید آذربایجان شلرقی باید 
افرادی توانمند و در خور شأن استان باشند

استاندار آذربایجان شرقی گفت: بخش خصوصی 
در مدیریت مسائلی که به خود این بخش مربوط 
اس��ت مش��کلی ندارد و مش��کلات زمان��ی ایجاد 
می شود که این بخش به دنبال دریافت خدمات از 

دستگاه های دولتی است.
محمدرضا پورمحمدی ادام��ه داد: اگر کارهای 
بخش خصوصی را به خود این بخش بس��پاریم و 
بخش دولتی به جای اینکه رقیب بخش خصوصی 
باشد نقش کنش یاری ایفا کند بسیاری از مشکلات 

حوزه صنعت و تولید حل خواهد شد.
وی با قدردانی از غیرت بخش خصوصی استان 
که در ش��رایط س��خت تحریم و کرونا، صنعت و 
تولید را س��رپا نگه داش��ته اند افزود: کاهش نرخ 
بی��کاری، افزایش صادرات و بهبود فضای کس��ب  
و کار اس��تان در س��ایه تعام��ل و همراهی بخش 

خصوصی با دولت تحقق یافته است. پورمحمدی 
با اش��اره ب��ه اینکه تغییر دولت ه��ا و مدیریت  ها، 
طبیعی و بلکه ضروری اس��ت اضافه کرد: جایگاه 
تبریز و آذربایجان در تاریخ ایران بر کسی پوشیده 
نیس��ت و مدیرانی ک��ه برای این اس��تان انتخاب 
می ش��وند باید افرادی ق��وی و توانمند و در خور 
شأن اس��تان باشند. استاندار آذربایجان شرقی در 
خصوص موضوع پیش از دستور این جلسه که به 
امکان سرمایه  گذاری در حوزه کشت فرا سرزمینی 
اختصاص داشت گفت: این موضوع فرصت خوبی 
برای حضور صنعت گ��ران و تولیدکنندگان ما در 
کشورهای مختلف است که علاوه بر اینکه اقتصاد 
ما را از بن بس��ت خ��ارج می کند، ام��کان تأمین 

نیازهای داخلی را هم فراهم می کند.
وی با اشاره به اینکه بخش خصوصی آذربایجان 
ش��رقی تجربه فعالیت برون  م��رزی را دارد یادآور 
ش��د: بخش خصوصی ما توان این را دارد که همه 
فعالیت ه��ای خود را در خارج از کش��ور هم انجام 
دهد و لازم اس��ت با تشکیل کمیته ای تخصصی، 

ساز و کارهای این موضوع فراهم شود.

یونس ژائله:
رابطه دوجانبه ایران 

و ونزوئلا باید از 
طریق تبریز وارد 

مرحله جدیدی شود 
تا تولیدکنندگان ما 

در ونزوئلا بتوانند به 
راحتی فعالیت نموده و 
دو کشور تحریم شده 
به نتایج همکاری های 

قابل قبولی دست 
یابند!

دیپلماسی تبریز در خدمت 
روابط ایران و ونزوئلا

»عصرآزادی« از اهم مباحث نشست شورای گفتگوی دولت 
و بخش خصوصی آذربایجان شرقی گزارش می دهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 
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